
Protokół Nr VII/2011 

VII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 25 maja 2011 r. 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miasta  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie „Quorum”, 

-  przedstawienie porządku obrad, 

-  przyjęcie protokołu z VI Sesji. 

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości opłat za świadczenia udzielone  

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto oraz za pobyt 

dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola publicznego prowadzonego 

przez Miasto, 

b) sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta Białogard 

w latach 2009 i 2010, 

c) raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Białogard 

w latach 2009 i 2010, 

d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2011, 

e) w sprawie zgody na rozwiązanie Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  

    „Zakład Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów” z siedzibą  

    w Krzywopłotach, 

f) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia medalu „Za zasługi dla 

miasta Białogardu” oraz zasad i trybu jego nadawania,  

g) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”, 

h) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”, 

i) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”, 

j) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

3. Informacja dotycząca raportu z wykonania w roku 2010 Miejskiego Programu  

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2009-2010. 

4. Sprawy organizacyjne Rady: 

    Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie programu działania Rady 

    Miejskiej Białogardu kadencji 2010-2014. 

5. Wnioski, informacje i oświadczenia. 

6. Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z wykonania  

uchwał Rady Miejskiej. 
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7. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 

8. Zamknięcie Sesji.     

Ad 1  Otwarcie Sesji:  

 Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu o godzinie 1000 

wypowiedział formułę: „Otwieram VII Sesję Rady Miejskiej”. 

-  stwierdzenie „quorum” 

    Według listy obecności było 18 radnych i Rada była władna do podejmowania  

prawomocnych rozstrzygnięć. 

    -  przedstawienie porządku obrad 

    Burmistrz Białogardu zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projekt uchwały w sprawie upoważnienia dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Białogardzie do prowadzenia postępowania w sprawach 

dotyczących świadczeń pomocy materialnej  o charakterze socjalnym dla 

uczniów. Burmistrz proponuje wprowadzenie do porządku obrad powyższej 

uchwały w punkcie 2 podpunkt b. 

Natomiast  pozostałe punkty porządku obrad, począwszy od projektu 

uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla 

Miasta Białogard w latach 2009 i 2010, omawiane będą w dalszej kolejności. 

Opinie Komisji: 

1) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – opinia pozytywna (za-5                           

                                                                                                jednogłośnie), 

2) Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna (za-4 jednogłośnie), 

3) Budżetu i Finansów – opinia pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie 

zgłoszoną do porządku poprawkę 

Przegłosowanie poprawki:  za –18  ,  przeciw -0  , wstrzymało się -0. 

Poprawka została przyjęta. 

 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 

powierzono kierownikowi Biura Rady Miejskiej Małgorzacie Zimmer. 

 

-  przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej.  

 

Radni przyjęli protokół z VI Sesji Rady Miejskiej,  

głosując za –18 ( jednogłośnie). 
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Ad 2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

a) zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości opłat za świadczenia  

     udzielone  przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto oraz  

     za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola publicznego  

     prowadzonego przez Miasto.  

Projekt uchwały przestawił Krzysztof Bagiński Burmistrz Białogardu. 

Opinie Komisji: 

1) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – opinia pozytywna (za-5 

                                             jednogłośnie)  z wnioskiem o 10% wzrost stawek, 

2) Komisja Budżetu i Finansów – opinia pozytywna (za-5 jednogłośnie)  

     z wnioskiem aby w § 3 ust. 1 „Wysokość opłat za świadczenia, o których 

mowa w§ 2 ust. 2 pkt 1 wynosiła 2,20 zł za każdą rozpoczętą godzinę pobytu 

dziecka w przedszkolu, zadeklarowaną przez rodziców”, 

3) Komisja Rewizyjna – pozytywna (za- 2, przeciw-1, wstrzymało się-1).                                

 

Dyskusja: 

 Radny Andrzej Siwek skierował pytanie w sprawie wyjaśnienia kwestii 

prowadzenia zajęć zająć z logopedą oraz z psychologiem, których stawki za 

godzinę stanowią 15 złotych. Radnego interesowało czy zajęcia te prowadzone są 

indywidualnie, czy z grupą dzieci. 

 Odpowiedzi radnemu udzielił Burmistrz Białogardu oraz Dyrektor 

Przedszkola Nr 3 wyjaśniając, ze zajęcia z logopedą i psychologiem są zajęciami 

dodatkowymi.  

Zajęcia te prowadzone są w często w wymiarze minutowym. Stawkę 

wylicza się proporcjonalnie, w stosunku do przepracowanych minut.  

 Ponadto zajęcia z psychologiem i logopedą prowadzone są na prośbę 

rodziców. 

 Radny Jerzy Harłacz wyjaśnił, że podwyżka opłat za pobyt dziecka 

w przedszkolu w grupie dziewięciogodzinnej dotyczy wzrostu tylko o 10%.  

Ponadto zwrócił się z apelem do rodziców, którzy mimo zapisu dzieci do 

grup w wymiarze dziewięciogodzinnym obierają dzieci przed ukończeniem piątej 

godziny zajęć, aby nie obierali szansy dzieciom oczekującym na miejsce 

w przedszkolu w grupie dziewięciogodzinnej. 

 Radny wnioskował o przeprowadzenie rozmów z rodzicami  i jednocześnie 

o  utworzenie grup pięciogodzinnych.  

 Poinformował, iż Miasto pokrywa wysokie koszty z tytułu dopłat do 

przeszkoli. Sytuacja taka może doprowadzić do zamknięcia placówek 

publicznych.   
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 Radny Wiesław Czurko zwrócił uwagę na aspekt, że zmianie ulega 

dopisanie zapisu w uchwale, że za każdą rozpoczętą godzinę zajęć naliczana 

będzie opłata za pobyt dziecka w przedszkolu. 

  

Od  godziny 1020 w obradach sesji uczestniczył radny Kamil Sęk. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bialogardu poddał pod głosowanie 

zgłoszoną do porządku poprawkę w § 3 ust. 1 „Wysokość opłat za świadczenia, o 

których mowa w § 2 ust. 2 pkt 1, wynosiła 2,20 zł za każdą rozpoczętą godzinę 

pobytu dziecka w przedszkolu, zadeklarowaną przez rodziców.” 

      Przegłosowano poprawkę:   za –19 ,  przeciw -0, wstrzymało się -0. 

Rada przyjęła poprawkę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bailogardu poddał pod głosowanie uchwałę 

w sprawie wysokości opłat za świadczenia udzielone  przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Miasto oraz za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym 

przedszkola publicznego prowadzonego przez Miasto. 

 

Przegłosowano  projekt uchwały:  za –19 ( jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/55/2011. 

 

b) upoważnienie dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

     w Białogardzie do prowadzenia postępowania w sprawach  

     dotyczących świadczeń pomocy materialnej  o charakterze socjalnym  

     dla uczniów. 

Projekt uchwały przestawiła i omówiła Marta Grabczyńska Naczelnik Wydziału 

Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. 

 

Opinie Komisji: 

1) Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 

2) Rewizyjna – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 

3) Budżetu i Finansów – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 

 

Przegłosowano projekt uchwały:   za –19 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/56/2011. 
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c) sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta  

     Białogard w latach 2009 i 2010. 

    Sprawozdanie w formie wizualnej zaprezentowała i omówiła Mariola Barcicka, 

    Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 

 

Opinie Komisji: 

1) Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska  – opinia pozytywna (za-4,  

        przeciw-0, wstrzymało się-1) 

2) Komisja Budżetu i Finansów – opinia pozytywna (za-5 jednogłośnie) 

3) Rewizyjna – opinia pozytywna (za-4 jednogłośnie) 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 Radny Jerzy Harłacz skierował pytanie, jakie kroki podejmie Miasto przy 

utylizacji płyt azbestowych i azbestu oraz w jaki sposób informowano 

mieszkańców w sprawie usuwania azbestu. 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu wyjaśniając, iż trwają prace nad 

projektem uchwały. Mieszkańcy za pośrednictwem ogłoszenia w prasie oraz na 

stronie internetowej Miasta zostali poproszeni o zgłaszanie się z problemami 

związanymi z azbestem.  

 Radny Jerzy Harłacz skierował pytanie dotyczące usunięcia płyty 

azbestowej w Przedszkolu Nr 3. 

 Burmistrz Białogardu wyjaśnił radnemu, że wbudowana wewnątrz budynku 

płyta azbestowa nie stanowi zagrożenia. Zagrożenie stanowi jedynie azbest na 

dachach, który jest kruszony. W bieżącym roku nie zaplanowano usunięcia płyty. 

 Radny Sławomir Domański skierował pytanie dotyczące przedsięwzięcia 

dotyczącego zawartego w 2010 roku porozumienia międzygminnego z Miastem 

Koszalin w sprawie budowy zakładu termicznego przekształcania odpadów. 

 Burmistrz Białogardu wyjaśnił radnemu, iż z nieoficjalnych informacji 

wynika, że Koszalin jest na liście rezerwowej w sprawie dofinansowania 

przedsięwzięcia. Jednakże Koszalin ma duże szanse na uzyskanie dofinansowania 

i jeżeli spalarnia w Koszalinie powstanie,  to obejmie swym zasięgiem Powiat 

Białogardzki.   

 Radny Sławomir Domański skierował pytanie dotyczące ośmiu podmiotów 

ubiegających się o udzielenie zezwolenia na odbiór odpadów komunalnych.   

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, że podmioty 

spełniające warunki, ubiegające się o udzielenie zezwolenia na obieranie 

odpadów komunalnych takie zezwolenia otrzymały. 
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  Radny Sławomir Domański poprosił, w kontekście przeprowadzanych 

kontroli nieruchomości dokonywanych przez straż miejską, o informację ilu jest 

obecnie właścicieli nieruchomości.    

Burmistrz Białogardu poinformował radnego, iż udzieli odpowiedzi na 

piśmie. Jednocześnie poinformował, że kontrole nieruchomości będą w dalszym 

ciągu przeprowadzane.   

 Radny Tadeusz Szwed zasygnalizował problem wywozu dużej ilości 

odpadów komunalnych do Wardynia Górnego. W przyszłym roku miasto będzie 

musiano partycypować w kosztach budowy nowej kwatery.  

Wysypisko w Leszczynie posiada nieco wyższy standard niż 

w Krzywopłotaych,  ale śmieci nie są na tym wysypisku sortowane.  

Najlepszym rozwiązaniem byłoby powstanie spalarni w Koszalinie.  

 Radny Daniel Glinka skierował pytanie dotyczące ilości wywozu 

nieczystości do Krzywopłot oraz do Wardynia Górnego. Pytanie dotyczy treści  

ujętej w tabeli Nr 1 sprawozdania, w której jako miejsce składowania odpadów 

przez spółkę Ład- San wskazano Wardyń Górny,  natomiast w dalszym tekście 

zapisano, iż tworzywa sztuczne i szkło były przekazywane do składowiska 

w Krzywopłotach i Wardynia Górnego. 

 Odpowiedzi udzielił współwłaściciel Firmy Ład-San  radny Tadeusz Szwed 

informując, iż do 31 grudnia 2010 roku spółka w Krzywopłotach miała prawo 

przyjmowania tworzyw sztucznych, makulatury i szkła. Cześć odpadów zostało 

wywożonych do Krzywopłot a część do Wardynia Górnego., jednak większość 

odpadów wywożono do Wardynia Górnego.  

 Spółka w Krzywopłotach miała zakaz przyjmowania odpadów 

komunalnych.  

 Radny Daniel Glinka skierował pytanie do Burmistrza, czy dokonywano 

analizy budowy wysypiska śmieci na terenie gminy Białogard  

 Burmistrz Białogard wyjaśnił radnemu, że Białogard posiadał zakład 

utylizacji odpadów w Krzywopłotach. Ponadto była inicjatywa ze strony kapitału 

prywatnego w sprawie instalacji zakładu odzyskiwania odpadów i utylizacji 

w okolicach Nasutowa. Jednakże nie było przychylności powyższej inicjatywy ze 

strony samorządu wojewódzkiego i  nie umieszczono tego przedsięwzięcia 

w planach strategicznych. Firma wycofała się z przedsięwzięcia.  

 Radny Stefan Purol wyjaśnił, że zgodnie z dyrektywą UE odpady  

bidegradalne stanowić winny obecnie 25 % całej masy. W sprawozdaniu nie 

ujęto ilości odzyskiwanych odpadów biodegradalnych oraz wskazano, iż potrzeby 

gminy zaspokajała tylko jedna firma Ład-San.  
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Za brak wskaźników w sprawozdaniu gminie grożą konsekwencje 

finansowe.  

 Jednocześnie spalarni śmieci trzeba będzie dostarczać odpowiednich 

komponentów opałowych, których nie uzyska się z odpadów segregowanych.  

 Odpowiedzi udzieliła Mariola Barcicka Naczelnik Wydziału 

Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska wyjaśniając, iż 

w sprawozdaniu nie wykazano ilości odpadów bioodegradalnych, ponieważ Miasto 

nie jest właścicielem odpadów i odpowiedzialność za niewykonanie warunków 

unijnych spada na skarb państwa.  

Każda gmina aby utrzymać narzucone standardy unijne w tym zakresie  

zobligowała firmy prowadzące działalność w zakresie odbierania odpadów. 

 Według własnych wyliczeń ustaliliśmy, iż w 2010 roku wskaźnik wynosi 

20,4 %. Nie zawarto tej informacji w sprawozdaniu z uwagi na brak przepisów 

prawnych i nie należy jej traktować jako informację publiczną. Natomiast karami 

odciążone były firmy nie spełniające nakazanych norm unijnych.  

W 2010 w porozumieniu z firmą Ład-San dokonywano selekcji odpadów 

biodegradalnych i odpady te wywożone były do Wardynia Górnego.   

 Radny Andrzej Siwek skierował pytanie dotyczące edukacji ekologicznej  

ujętej w tabeli nr 3 – koszt  44.000 zł. 

 Odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydziału wyjaśniając, że rokrocznie 

odbywają się konkursy zbioru makulatury przez szkoły.  

Płacimy 10 groszy za każdy zebrany kilogram makulatury przez dziecko. 

Szkoły przekazują informację na temat ilości zebranej makulatury i otrzymują  

środki finansowe w zależności od ilości zebranej makulatury.  Środki finansowe 

przekazywane szkole przeznaczane są działalność ekologiczną. Ponadto 

uczniowie, którzy zebrali najwięcej makulatury otrzymują nagrody indywidualnie. 

 Głos zabrał Jerzy Kotlęga radny Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego podnosząc kwestie podjęcia strategii przez sejmik 

województwa, w którym nie przewidziano wysypiska w Powiecie Białogardzkim.   

Ponadto radni z Białogardu składali wnioski do sejmiku, jednakże brak było 

lobbingu pozostałych samorządów wchodzących w skład Powiatu 

Białogardzkiego. 

 Następnie głos zabrał radny Jerzy Harłacz podnosząc kwestię wysypiska 

śmieci w Krzywopłotach.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu zwrócił się do radnego Jerzego 

Harłacza o przeniesienie dyskusji o wysypisku, ponieważ kwestia ta zostanie 

omówiona po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością „Zakład Składowania i 

Unieszkodliwiania Odpadów” z siedzibą w Krzywopłotach.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie  projekt 

uchwały dotyczącej przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki 

Odpadami dla Miasta Białogard -   w latach 2009 i 2010 

 

Przegłosowano projekt uchwały:  za –19 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/57/2011. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu ogłosił przerwę w obradach sesji 

do godziny 1130. 

 

d) raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta  

     Białogard w latach 2009 i 2010. 

    Raport w formie wizualnej zaprezentowała i omówiła Mariola Barcicka, 

    Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 

 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna (za-4, przeciw-0,                                   

                                                                              wstrzymało się-1), 

2) Budżetu i Finansów – pozytywna (za-5 jednogłośnie), 

3) Rewizyjna – pozytywna (za- 4 jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Białogard 

w latach 2009 i 2010. 

 

Od godziny 1130 w obradach nie uczestniczył radny Andrzej Adamczewski. 

 

Przegłosowano projekt uchwały:   za –18 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/58/2011. 

 

e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2011. 

     Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Lucyna Szymecka Skarbnik Miasta. 
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Opinie Komisji: 

1) Budżetu i Finansów – pozytywna (za-5 jednogłośnie), 

2) Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych - pozytywna (za-5 jednogłośnie), 

3) Rewizyjna – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

  

Burmistrz Białogardu poinformował, iż po obradach Komisji Infrastruktury i 

Ochrony Środowiska i lustracji miasta uznaliśmy, że należałoby zwiększyć  środki 

na utrzymanie zieleni miejskiej i złożył propozycję, aby z bieżącego utrzymania 

budynków komunalnych przekazać kwotę 50.000 zł na bieżące utrzymanie zieleni 

miejskiej.   

 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu i Finansów – pozytywna (za-5 jednogłośnie), 

2) Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych - pozytywna (za-5 jednogłośnie), 

3) Rewizyjna – pozytywna (za-4 jednogłośnie).  

 

Dyskusja: 

 Radna Emila Bury skierowała pytanie do Burmistrza Białogardu, czy kwota 

50.000 złotych przekazana zostanie z remontów budynków komunalnych na 

rzecz utrzymania estetyzacji miasta. Czy nie można byłoby przesunąć 50.000 

złotych z innego działu?  

  Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, iż zabezpieczenie 

środków finansowych na utrzymanie zieleni miejskiej jest to odpowiedzią na 

sugestię Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska.  

W uzgodnieniu z dyrektorem Białogardzkiego Zarządu Nieruchomości 

znaleźliśmy możliwość przesunięcia środków finansowych z bieżących remontów 

budynków komunalnych na rzecz bieżącego utrzymania zieleni miejskiej. 

W związku z powyższym powinniśmy uszanować sugestię direktora.  

 Radna Emila Bury poprosiła Burmistrza o pisemne zestawie 

wykorzystanych środków finansowych przeznaczonych na utrzymanie zieleni 

miejskiej w latach 2008-2009 . 

 Głos w dyskusji zabrał radny Sławomir Domański zwracając się z prośbą 

o udzielenie informacji skąd zostanie przekazane 50.000 zł i na co przeznaczone. 

  Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, iż w ramach budżetu  

Białogardzkiego Zarządu Nieruchomości zostaną przesunięte środki finansowe 

z bieżącego utrzymania lokali komunalnych na bieżące utrzymanie zieleni 

miejskiej. Jest to paragraf 2650. 
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 Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2011. 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 17, przeciw -0 , wstrzymało się –1. 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/59/2011. 

 

f) w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki z ograniczoną     

     odpowiedzialnością „Zakład Składowania i Unieszkodliwiania  

     Odpadów” z siedzibą w Krzywopłotach. 

   Projekt uchwały przedstawił i omówił Krzysztof Bagiński Burmistrz Białogardu.  

 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu i Finansów – pozytywna (za-4, przeciw- 0, wstrzymało się-2),  

2) Infrastruktury i Ochrony Środowiska- pozytywna (za- 2, przeciw-1,  

                                                                                          wstrzymało się-1), 

3) Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych  - pozytywna (za- 5 jednogłośnie), 

4) Rewizyjna – pozytywna (za-4 jednogłośnie).  

 

Opinie Klubów:  

Klub Radnych „Niezależnych”  

 W imieniu Klubu Radnych Niezależnych głos zabrał radny Jerzy Harłacz 

informując iż mając na uwadze stanowisko służb wojewódzkich i gmin Powiatu 

Białogardzkiego, należy podjąć decyzję w sprawie zamknięcia wysypiska 

w Krzywopłotach, przynoszącego wymierne straty.  

W 2008-2009 roku przeprowadzone były kontrole i prezes spółki został 

ukarany mandatem karnym w wysokości 500 złotych. Spółka według stanu na 

dzień 31 grudnia 2009 r. na koncie zapasowym zgromadziła ponad 700.000 

złotych. Na dzień dzisiejszy mamy stratę 960.000 złotych.  

 Radny skierował pytanie dlaczego wcześniej nie podjęto kroków, aby 

zamknąć wysypisko i dlaczego środków finansowych nie można było wykorzystać 

na rekultywację. Rekultywacja kosztować będzie 5.000.000 zł, a przy 60% 

udziale Miasta koszty stanowić będą kwotę 3.000.000 zł.  

Ponadto  w roku 2010 wysypisko nie funkcjonowało a śmieci wozimy do 

Wardynia. Nikt nie ponosi odpowiedzialności z tytułu działalności, która wpłynęła 

na niekorzyść spółki i Miasta. Informuję, że złożę doniesienie do prokuratury na 

prezesa spółki za narażenie na straty finansowe spółkę jak i Miasto.  
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 Radny zwrócił uwagę, aby przy wyborze likwidatora tej spółki wybrać 

osobę z miasta Białogard i doprowadzić do szybkiej i skutecznej rekultywacji 

wysypiska.  

 Głos w dyskusji zabrali: 

 Radny Paweł Szyszlak skierował pytanie czy na dzień dzisiejszy jest 

jakakolwiek szansa aby wysypisko w Krzywopłotach mogło dalej działać. 

 Odpowiedzi udzieliła Mariola Barcicka Naczelnik Wydziału 

Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska informując, że 

pozwolenie zintegrowane wygasło i brak jest podstawy prawnej do działalności 

tego zakładu.  

 Ponadto w uchwalonym i przyjętym przez Zarząd Wojewódzki planie  

gospodarki odpadami, na mapie istniejących wysypisk Krzywopłoty wskazane 

były do likwidacji do końca 2010 roku i tylko zmiana planu wojewódzkiego 

mogłaby przywrócić możliwość lokalizacji wysypiska. Nie ma obecnie prawnej 

możliwości istnienia tej spółki. 

  Radny Andrzej Siwek poinformował, iż w protokole sesji z dnia 28 

października 2007 r. Burmistrz Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że wysypisko 

w roku 2009 będzie zamknięte. W dniu 28 marca 2008 r. Powiat Białogardzki 

podjął uchwalę, w której jest zapis, że w roku 2009 wysypisko będzie zamknięte.  

Rada Miasta Białogard w dniu 28 lutego 2008 r. przyjęła poprawkę 

o ukierunkowaniu wywózki śmieci i wiadomo było, że te wysypisko musi być 

zamknięte. Obecnie koszty likwidacji wysypiska poniesie Miasto Białogard.  Nie 

przeznaczono funduszu dodatkowego na rekultywację wysypiska. Prezes spółki 

udzielił informacji na temat wykorzystania pieniędzy z zysku spółki, a były to 

premie dla pracowników 23.000 złotych, których spółka nie ma obowiązku 

wypłacać.  Ponadto w roku 2009 na podstawie uchwały Rady Nadzorczej Prezes 

Spółki Pan Łobaczewski otrzymał nagrodę w wysokości 26.000 zł. Uważam, że 

wspólnicy nie podjęli działań zmierzających do zabezpieczenia kosztów a spółkę 

należy rozwiązać.    

 Głos w dyskusji zabrał Krzysztof Bagiński Burmistrz Białogardu informując,  

że na wcześniejszych spotkaniach z samorządami gmin jako Starosta 

Białogardzki apelował, aby w sprawie wysypiska szukać rozwiązana na 

przyszłość. Podejmowano negocjacje celem wypracowania kompromisu. 

 Wysypisko w Krzywopłotach przestało funkcjonować na koniec roku 2010 

tylko i wyłącznie z powodu nie wydania przez Miasto i Gminę Karlino decyzji, 

którą powinno wydać, a mianowicie warunków zabudowy sortowni 

w Krzywopłotach.   
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Poprzez decyzje jednostronne doprowadzono do likwidacji wysypiska 

w Krzywopłotach, natomiast od właścicieli spółki zależało czy spółka będzie 

funkcjonować.  

 Radny Tadeusz Szwed poinformował,  że funkcjonowanie wysypiska nie 

ma racji bytu. Skierował apel do Burmistrza Białogardu oraz Burmistrza Miasta 

i Gminy Karlino o wypracowanie wspólnego stanowiska w sprawie poniesienia jak 

najmniejszych kosztów związanych z rekultywacją. 

 Głos w dyskusji zabrał radny Kamil Sęk informując, iż stanowisko 

w sprawie likwidacji spółki zostanie przez samorządy wypracowane, niemniej 

jednak uważa że należy rozliczyć ostatni rok funkcjonowania spółki.   

 Głos w dyskusji zabrał radny Jerzy Harłacz informując, jeżeli wysypisko 

miało funkcjonować to dlaczego prezes spółki 11 lutego 2009 r. został 

wiceprezesem a następnie członkiem Zarządu w konkurencyjnej firmie 

w Nasutowie. Odpowiedzialni bedą musieli ponieść konsekwencje za straty 

finansowe, których dopuściła się ta spółka.  

 Radny Bogdan Stanczewski poinformował, iż Burmistrz Miasta i Gminy 

Karlino na sesji Rady Miasta w Białogardzie w 2009 roku informował o zamiarze 

likwidacji wysypiska w Krzywopłotach jednocześnie lobbując za utworzeniem 

w Karlinie spalarni plazmowej.  

Prezes Spółki zabiegał o rozbudowę zakładu, między innymi o sortownię, 

jednakże z przyczyn politycznych pozytywnej decyzji nie otrzymał. 

 Głos w dyskusji zabrał radny Kamil Sęk kierując pytanie czy spółkę w 2009 

roku, kiedy wysypisko nie funkcjonowało faktycznie, stać było na wypłacenie 

prezesowi nagrody w wysokości 26.000 złotych. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił Radnemu Kamilowi Sękowi, iż 

pieniądze wypłacone prezesowi spółki nie były wypłacone z budżetu Miasta 

Białogard.  

 Radny Andrzej Siwek ponowił wniosek o rozliczenie wszystkich wspólników 

spółki i skierował pytanie skąd i dlaczego mieszkańcy Białogardu mają zapłacić, 

za błędne decyzje niezabezpieczające środków na rekultywację. Czy jest 

opracowanie na rekultywację wysypiska i skąd będą pieniądze na ten cel ? 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, iż  dokumenty, na 

które powoływał się radny Andrzej Siwek zostały uznane w sądach 

administracyjnych jako plany. Gdyby w roku 2007 spółka otrzymała dokument 

na wybudowanie sortowni, to do czasu funkcjonowania spółki z wypracowanego 

zysku można byłoby zaoszczędzić środki na rekultywację. 
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Na terenie Powiatu Białogardzkiego i nie tylko prowadzone były duże 

inwestycje. Istniał problem ze składowaniem Humusu i gleby wykopanej pod 

instalację, dużej ilości gruzu, zużytego asfaltu i dużej ilości odpadów 

z selektywnej zbiórki. Od 2007 szukano rozwiązań problemu.  

 Głos w dyskusji zabrał Kamil Sęk pyrkając, jeżeli udziałowcy nie mogli się 

porozumieć to gdzie w tym wszystkim byli mieszkańcy. 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu wyjaśniając, iż zabrakło 

referendum w tej sprawie i można podyskutować merytorycznie na argumenty na 

podstawie dokumentów. Decyzje zostały podjęte i są udokumentowane. Obecnie 

należy podjąć decyzję w sprawie likwidacji spółki. 

 Głos w dyskusji zabrał Marek Lewandowski Członek Rady Nadzorczej 

Spółki z ograniczona odpowiedzialnością „Zakład Składowania i Unieszkodliwiania 

Odpadów” z siedzibą w Krzywopłotach, który oznajmił że chciałyby 

usystematyzować dyskusję o planach gospodarki odpadami.  Polska została 

zobligowana do utworzenia krajowego planu gospodarki odpadami, 

wojewódzkiego planu gospodarki odpadami i gminnego planu gospodarki 

odpadami. Plan wojewódzki był kilkakrotnie negatywnie opiniowany przez 

Ministra Środowiska i w 2008 roku powstał plan wojewódzki, w którym 

przeznaczono do likwidacji w 2009 roku składowisko odpadów w Karlinie.  

Spółka otrzymała pismo do Ministra Środowiska, informujące że zakład nie może 

otrzymać zintegrowanego pozwolenia sprzecznego z planami.  

Na spotkaniu właścicieli spółki w 2007 roku ustalono, iż w 2009 roku 

składowisko będzie zamknięte.  Natomiast Prezes Łobaczewski w sprawozdaniu 

Zarządu za 2008 rok przedstawił na Zgromadzeniu Wspólników, iż Zarząd Spółki 

w czerwcu 2009 roku wystąpi o zamknięcie składowiska w Krzywopłotach. 

 Głos w dyskusji zabrał Władysław Łobaczewski Prezes Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością „Zakład Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów” z siedzibą 

w Krzywopłotach wyjaśniając, że umowę spółki wypowiedziała Gmina i Miasto 

Karlino. Nagrodę otrzymał za wykonywaną pracę w 2009 roku oraz za wygraną w 

czerwcu 2010 roku sprawę sądową. Spółkę należy rozwiązać a konsekwencji 

finansowych związanych z rekultywacją nie poniesie Miasto Białogard i Gmina 

Białogard.  

 Radny Jerzy Harłacz wystąpił do Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Białogardu z wnioskiem formalnym o zakończenie dyskusji.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał wniosek pod głosowanie. 

         Przegłosowano wniosek formalny: za – 2, przeciw- 6, wstrzymało 

się – 10. Wniosek formalny został odrzucony. 
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 Głos w dyskusji zabrał Piotr Woś Wiceburmistrz Miasta i Gminy Karlino 

informując, iż samorządy chcą zamknąć wysypisko w Krzywopłotach.  

 Rada Miejska w Karlinie w dniu 29 marca b.r. podjęła decyzję o zamknięciu 

wysypiska Zakładu Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach.  

Z uwagi na możliwość ubiegania się o środki zewnętrzne koszty związane 

z rekultywacją zostaną w znacznym stopniu zmniejszone.   

 Radny Kamil Sęk zwrócił się do Wiceburmistrza Miasta i Gminy Karlino aby 

przy rekultywacji składowiska była współpraca i przyzwoitość przy doborze ludzi.    

 Wiceburmistrz Miasta i Gminy Karlino oświadczył, że wspólnie 

z Burmistrzem Białogardu i Wójtem Białogardu podejmą wspólnie decyzje 

w sprawie doboru ludzi zajmujących się rekultywacją.  

 Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie Spółki 

z ograniczoną odpowiedzialnością „Zakład Składowania i Unieszkodliwiania 

Odpadów” z siedzibą w Krzywopłotach.  

Przegłosowano projekt uchwały: za –14,  przeciw -0 , wstrzymało się –4. 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/60/2011. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu Józef Leszczyk ogłosił przerwę 

w obradach do godziny 1310.  

 

g) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia medalu „Za zasługi dla  

     miasta Białogardu” oraz zasad i trybu jego nadawania. 

     Projekt uchwały przedstawił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej  

     Białogardu.  

  

 Obrady podczas omawiania powyższego projektu uchwały prowadził 

Andrzej Siwek Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Białogardu. 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

Dyskusja: 

 Głos w dyskusji zabrał radny Jerzy Harłacz, który zajął stanowisko, żeby  

medalu za zasługi nie przyznawać osobom pośmiertnie oraz nie ograniczać 

mieszkańcom możliwości korzystania z trybuny obywatelskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia medalu „Za zasługi dla 

miasta Białogardu” oraz zasad i trybu jego nadawania. 
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Przegłosowano projekt uchwały: za –16  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/61/2011. 

 

h) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

     Projekt uchwały przedstawił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej  

     Białogardu proponując nadanie medalu Białogardzkiej Spółdzielni  

     Mieszkaniowej.  

 

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

 

Dyskusja: 

 Głos w dyskusji zabrał radny Kamil Sęk sugerując, czy nie byłoby lepszym 

dowodem wdzięczności Miasta Białogard udzielenie wsparcia finansowego dla 

spółdzielni.   

 Odpowiedzi udzielił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej 

Białogardu informując, że mimo wszystko medal można nadać a w sprawie 

wsparcia finansowego nie chciałby się wypowiadać. 

 Głos w dyskusji zabrał Burmistrz Białogardu informując, że Miasto 

Białogard wspólnie z Białogardzką Spółdzielnią Mieszkaniowa zrealizowało wiele 

przedsięwzięć. Spółdzielnia przekazała Miastu wiele terenów zieleni, których 

koszty utrzymania ponosi Miasto. Ponadto modernizowane były ulice, chodniki.  

Ponadto Burmistrz poinformował, że wystąpił z propozycją podjęcia decyzji 

w sprawie parkingów w mieście i uzyskał pozytywną odpowiedź ze strony Prezesa 

Białogardzkiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za –18  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/62/2011. 

 

i) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

Projekt uchwały przedstawił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej 

Białogardu proponując nadanie medalu Szkole Podstawowej nr 5 w Białogardzie.  

 

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za –18  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/63/2011. 
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j) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

   Projekt uchwały przedstawił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej  

    Białogardu proponując nadanie medalu dla Pana Stanisława Puny. 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za –18  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/64/2011. 

 

k) w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Białogardu”. 

   Projekt uchwały przedstawił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej  

   Białogardu proponując nadanie medalu dla Pana Henryka Vierka. 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna (za-4 jednogłośnie). 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za –17,  przeciw -0, wstrzymało się –1.  

Rada podjęła uchwałę Nr VII/65/2011. 

 

Ad 3  

Informacja dotyczącą raportu z wykonania w roku 2010 Miejskiego 

Programu  Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2009-2010. 

Raport przedstawił i omówił Piotr Janowski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Społecznych. 

 

Dyskusja: 

 Głos w dyskusji zabrał Kamil Sęk kierując pytanie czy większość 

wykazanych zadań oprócz Stowarzyszenia Przytulisko realizowała Chrześcijańska 

Misja Społeczna „Teen Challenge” Oddział w Białogardzie i czy organizacja ta 

zajmuje się takimi działaniami. 

 Odpowiedzi udzielił Piotr Janowski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Społecznych informując, iż w statucie stowarzyszenia 

Chrześcijańska Misja Społeczna „Teen Challenge” jedną z działalności 

stowarzyszenia są działania na rzecz osób uzależnionych od narkotyków. 

 Radny Kamil Sęk pytał czy Miasto prowadzi weryfikację tych działań i czy 

zawierano umowy? 
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 Odpowiedzi udzielił Piotr Janowski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Społecznych informując, iż wszystkie dotacje 

przekazywane są stowarzyszeniom na podstawie ustawy o wolontariacie.  

Ustalony był wzór ofert i dodatkowym wymogiem, przed rozpatrzeniem 

udzielenia dotacji, było przedstawienie odpowiedniej kadry realizującej 

poszczególne zadania. Są to psychologowie i terapeuci z uprawnieniami do pracy 

z osobami uzależnionymi.  

 Radny Kamil Sęk skierował pytanie czy w rozliczeniu była pozycja ile 

kosztuje strzykawka z igłą, gdyż stowarzyszeniu przekazano dotację w wysokości 

8.000 złotych. 

 Odpowiedzi udzielił Piotr Janowski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Społecznych informując, ze kwota 8.000 złotych dotyczy  

realizacji całego zadania i w sprawozdaniu jest wykazane  co w ramach dotacji 

zostało wykonane.  

 Radny Kamil Sęk skierował pytanie czy wiadomo ile jest osób chorych na 

HIV i na HCV. 

 Odpowiedzi udzielił Piotr Janowski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Społecznych informując, iż są to informacje dostępne  

nie udzielane jednak jako informacja publiczna. 

 Głos zabrał radny Jerzy Harłacz kierując prośbę do Burmistrza Białogardu 

aby w celu dokładniejszej weryfikacji udzielania dotacji stowarzyszeniom 

usystematyzował działania realizowane przez Pełnomocnika ds. Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi i pracę wydziału zajmującego się zapobieganiem narkomanii. 

 Radny Kamil zwrócił się do Naczelnika Wydziału Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Społecznych o dostarczenie Komisji Rewizyjnej materiałów dotyczących 

rozliczeń konkretnych działań za rok 2010 . 

 W odpowiedzi Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

społecznych poinformował radnego, iż dokumenty za pośrednictwem Burmistrza 

Białogardu na wniosek Komisji Rewizyjnej zostaną jej przedłożone. 

 

Ad 4 Sprawy organizacyjne Rady: 

 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie programu działania 

Rady Miejskiej Białogardu kadencji 2010- 2014.  

Projekt przedstawił i omówił Józef  Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej  

Białogardu.  
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Dyskusja: 

 Głos w dyskusji zabrał radny Jerzy Harłacz twierdząc, że dokonywane 

zmiany nie były konsultowane z radnymi na spotkaniach przed sesjami oraz na 

komisjach. Radny nie zgadza się z zapisami, iż ze Białogard ma się stać 

miejscem pracy zawodowej, iż planuje się zwalczanie bezrobocia w mieście, 

podnoszenie poziomu życia mieszkańcom.  

Ustawowo tymi problemami winny zajmować się podmioty istniejące w mieście, 

takie jak m. in. Powiatowy Urząd  Pracy.  

Odpowiedzi radnemu udzielił Przewodniczący Rady Miejskiej informując, iż 

projekt uchwały został przekazany radnym trzy miesiące temu z prośbą 

o wniesienie stosownych uwag bądź propozycji zmian. 

Głos w dyskusji zabrał radny Kamil Sęk kierując pytanie do 

Przewodniczącego w sprawie wspierania dalszych edycji targów gospodarczych 

oraz  sprzedaży działek będących własnością Miasta pod działalność gospodarczą.   

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej skierował pytanie do radnego 

Kamila Sęka czy składa propozycję zmian. 

Radny Jerzy Hałacz złożył wniosek formalny w sprawie przedstawienia na 

kolejnej sesji Rady Miasta Programu działania Rady Miejskiej Białogardu kadencji 

2010-2014. Zasadnym będzie wypracowanie na komisjach wspólnego stanowiska 

w tej sprawie. Chciałbym poznać aspekty finansowe i prawne złożonego projektu. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu podpadł pod głosowanie 

zgłoszony wniosek formalny. 

 

Od godziny 1350 w obradach uczestniczył radny Andrzej Adamczewski. 

 

Przegłosowano wniosek formalny: za-6 , przeciw- 10, wstrzymało się -0. 

Wniosek został odrzucony. 

 

Glos w dyskusji zabrał radny Andrzej Siwek informując, że plany mają to 

do siebie, że można je w każdej chwili je zmienić i uzupełnić.   

Radny Tadeusz Szwed skierował pytanie do Przewodniczącego Rady czy 

otrzymał w ciągu trzech miesięcy od przedstawienia programu sugestie radnych 

oraz ile złożono w tej sprawie wniosków? 

Odpowiedzi udzielił Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej 

Białogardu informując, iż nikt z radnych nic nie wniósł. Program jest moim 

autorskim projektem. 

Radny Tadeusz Szwed złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
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 Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu podpadł pod głosowanie 

zgłoszony wniosek formalny. 

 

Przegłosowano wniosek formalny: za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -3. 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu podpadł pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie programu działania Rady Miejskiej Białogardu kadencji 2010- 

2014.  

 

Przegłosowano projekt uchwały: za– 11,  przeciw - 6, wstrzymało się –0. 

Rada podjęła uchwałę Nr VII/66/2011. 

 

W sprawach rady głos zabrali: 

Radny Jerzy Harłacz wyraził swoje niezadowolenie z powodu zmiany  

ustawienia miejsc oraz złej akustyki na sali obrad. 

 Radny Kamil Sęk zgłosił uwagę na niewystarczającą ilość miejsca na 

rozłożenie dokumentów oraz skierował prośbę o dostawienie dwóch stołów. 

Radny Sławomir Domański nie podziela opinii i nie zgadza się 

z wypowiedzą radnego Jerzego Harłacza. Przewodniczący organizuje pracę Rady 

a sposób siedzenia nie ma wpływu na pracę rady. Sala została w nowy sposób 

zmodernizowana, wykonany został remont. Radnym pracuje się lepiej 

i w godnych warunkach. 

Głos w dyskusji zabrał Burmistrz Białogardu informując, że szukano 

rozwiązania sprawnego prowadzenia obrad, zamontowano rzutnik aby na bieżąco 

wprowadzić poprawki z możliwością wizualnego podglądu wniesienia właściwej 

treści w odpowiednim miejscu.  

Poza tym wygospodarowano więcej miejsca innym uczestnikom obrad  

i zaproszonych gościom. Sugestie radnych w sprawie zmiany ustawienia na sali 

obrad zostaną wzięte pod uwagę. 

 

Ad 5  Wnioski, informacje i oświadczenia. 

W ramach informacji radny Wiesław Czurko doprecyzował swoją 

wcześniejszą wypowiedź w sprawie poniesienia kary przez pracowników Urzędu 

i wnioskował o udzielenie przez Burmistrza Białogardu pisemnej informacji 

o sposobie ukarania wskazanej jednej osoby. 

 

W ramach oświadczeń głos zabrał radny Jerzy Harłacz informując, iż nie 

zamierza przeprosić radnej Anny Kodź.    
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Ad 6 Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz  

        z wykonania  uchwał Rady Miejskiej.  

 

Radny Paweł Szyszlak skierował pytanie w sprawie wydatkowania kwot: 

-   9.497, 50 zł  na zwiększenie planu finansowego Warsztatu Terapii Zajęciowej  

    z przeznaczeniem na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego- jakie to  

    były wynagrodzenia i komu przyznane ?  

- 8.000 złotych na poprawę sytuacji zdrowotnej Romów w Białogardzie poprzez  

   zapewnienie usług zdrowotnych wykonywanych przez pielęgniarkę - czy była to  

   kwota finansowana ze środków Miasta, czy ze środków z UE ? 

- 50.000 złotych na wsparcie rozwoju kultury romskiej poprzez remont 

pomieszczeń na piętrze budynku przeznaczonego na działalność kulturalną 

Stowarzyszenia Romów Polskich „Parno Foro” w Białogardzie - czy była to     

kwota finansowana ze środków Miasta, czy ze środków z UE ? 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, że po przejęciu przez 

Miasto Warsztatu Terapii Zajęciowej należało zgodnie z umową wypłacić 

pracownikom trzynastą pensję. 

Natomiast wydatki związane z finansowaniem Romów pochodzą 

z programu rządowego i za pośrednictwem Wojewody Zachodniopomorskiego 

środki zostały przekazywane do Urzędu Miasta.  

 Radny Kamil Sęk zwrócił się z prośbą o uzupełnienie wypowiedzi 

dotyczącej wypłaty 9.497, 50 zł. Czy jest wynagrodzenie dla pracowników czy 

pracownika i za jaki okres?  

Ponadto radny zapytał o wydatkowanie kwoty 11.611, 94 zł na pokrycie 

kosztów uczęszczania uczniów do Niepublicznego Gimnazjum dla Dorosłych 

w Pomianowie  

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, że wypłata trzynastek 

dotyczy roku 2010. 

Gimnazjum dla dorosłych dotyczy kształcenia młodzieży w ramach 

Ochotniczych Hufców Pracy.  Zadanie realizują trzy samorządy, które suwerennie 

ponoszą koszty jego funkcjonowania. Zajęcia szkolne odbywają się w Zespole 

Szkól Ponadgimnazjalnych przy ul. Dąbrowszczaków. Ponadto Miasto ponosi 

koszty administrowania placówką, która jest administrowana przez Gimnazjum 

w Pomianowie. 

 Radna Krystyna Leś skierowała pytanie dotyczące przeznaczenia środków 

finansowych z rezerwy ogólnej w kwocie 12.000 złotych na przygotowanie 

dokumentacji prywatyzacji ZEC-u. Na czym będzie polegała ta prywatyzacja?  
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 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, że jesteśmy po 

rozmowach z firmą z Krakowa przygotowującą niezbędne dokumenty. Wcześniej 

podejmowano próby sprzedaży pozostałych udziałów w dyspozycji Miasta.  

Miasto posiada udziały w 70%.  Jest bardzo duże zainteresowanie kupnem firmy.  

 Radna Krystyna Leś skierowała pytanie czy 70% udziałów kosztuje 

3.000.000 złotych? 

 Burmistrz Białogardu poinformował, że ostatnia wycena dokonywana była 

trzy lata temu. Obecnie należy dokonać wyceny. 

 Radna Krystyna Leś spytała o właściciela 30% udziałów. 

 Burmistrz poinformował, ze jest to Firma G.EN. GAZ ENERGIA S.A z Tarnowa 

Podgórnego. Sprzedaż udziałów nastąpiła w roku 2001. 

 Zdaniem radnego Jerzego Harłacza Miasto nie powinno wyzbywać się 

swojego majątku i należy zachować udział w 30%.   

 Ponadto skierował pytanie dotyczące trzynastej pensji w  WTZ, czy środki 

na pokrycie tych pensji wpłynęły ze Starostwa Powiatowego i czy trzynastki 

zostały wypłacone wszystkim naszym zakładom. 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz informując radnego, ze WTZ prowadzone 

były nie przez Starostwo Powiatowe a przez Spółdzielnię Inwalidów UNIA i 

finansowane z środków PEFRON przekazywanych za pośrednictwem Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie i wspierane przez gminy proporcjonalnie do liczny 

uczestników a w ostatnim roku wspierane w 10% przez  Powiat. 

 Ponadto Burmistrz szczegółowo wyjaśnił proces przejęcia od Spółdzielni 

UNIA Warsztatu Terapii Zajęciowej. Trzynastki pracownikom zapłacono, 

natomiast odprawy pracownikom zapłaciło Starostwo Powiatowe. Pracownicy 

naszych jednostek otrzymali trzynaste pensje. 

 Radny Jerzy Harłacz zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości 

podniesienia płac pracownikom Urzędu Miasta. 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, jeżeli będzie zgoda 

Rady pensje zostaną zwiększone. Propozycja będzie analizowana.  

 Radny Daniel Glinka skierował pytanie do Pani Wiceburmistrz, czy 

planowane jest utworzenie podziałów integracyjnych w szkołach. 

 Zastępca Burmistrza poinformowała, iż utworzenie oddziału integracyjnego 

jest obwarowane przepisami prawa. Oddział może powstać, jeżeli w klasie 

znajdzie się od trzech do pięciorga dzieci z odpowiednim orzeczeniem.  

Ponadto utworzenie klas integracyjnych należy do kompetencji dyrektorów szkół. 

 Radna Krystyna Leś skierowała pytanie do Burmistrza, czy poczyniono 

kroki w kierunku sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Lasku Miejskim. 
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 Odpowiedział udzielił Burmistrz informując, iż trwają procedury 

przygotowawcze do zbycia tej nieruchomości. 

 Radny Kamil Sęk prosił o uzupełnienie informacji dotyczącej z jakich 

zobowiązań wynika wypłata trzynastej pensji pracownikom w WTZ. 

 Burmistrz Miasta odniósł się do pytania radnego informując, iż we 

wszystkich jednostkach organizacyjnych, gdzie trzynasta pensja obowiązuje 

została ona wypłacona.    

 Przejęliśmy jednostkę  i na podstawie art. 231 Kodeksu pracy jesteśmy 

zobowiązani wypłacić pracownikom trzynaste pensje. 

 

 

Ad 7 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone 

w nich sprawy. 

 W okresie od VI do VII Sesji Rady Miejskiej Białogardu zostało 

skierowanych do Burmistrza Białogardu 7 interpelacji w następujących sprawach: 

- o podanie składu osobowego Miejskiej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz daty, miejsca, zakresu i jednostek dokonujących 

przeszkolenia zgodnie z obowiązującymi przepisami /Dz.U.2007.70.473 art.4 

ust.4/.Zwracam się również z prośbą o podanie terminu i miejsca udostępniania 

materiałów dotyczących wszelkich kontroli w/w komisji oraz sprawozdań 

z działalności za okres kadencji 2006-2010. 

Odpowiedź udzielona pismem RGS.0003.7.2011 z dnia 27 kwietnia 2011 r. 

 - wyjść  pracownika z Urzędu Miasta. 

Odpowiedź udzielona pismem ON. 0003.2.2011 z dnia 28 kwietnia 2011 r.  

- podania zakresu czynności pracownika Urzędu  Miasta . 

Odpowiedź udzielona pismem ON. 0003.2.2011 z dnia 28 kwietnia 2011 r.  

- braku dokumentów publikowanych w Biuletynie Informacji Publicznej . 

Odpowiedź udzielona pismem ON.0003.5.2011 z dnia 9 maja 2011 r.  

-  utylizacji płyt eternitowych z siedlisk zamieszkałych przez mieszkańców 

( budynki mieszkalne i obiekty przemysłowe). 

 - inwentaryzacji lokali mieszkalnych w zasobach miejskich, które są 

pustostanami. 

Odpowiedź udzielona pismem ZPOŚ.6236.7.2011  z dnia 10 maja 2011 r.  

Odpowiedź udzielona pismem IM.710.58.2011.ŁJ  z dnia 18 maja 2011 r.  

- budynku po byłej garbarni przy ul. Fabrycznej.  

Odpowiedź udzielona pismem GN.0003.1.2011  z dnia 17 maja 2011 r.  
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-  zwiększenia opłat za dzierżawę budynku przy ul. Grunwaldzkiej, w której 

obecnie mieści się Prywatne Forum Edukacyjne „Scholar”. 

Termin udzielenia odpowiedzi do dnia 30 kwietnia 2011 r.  

 Radna Krystyna Leś skierowała pytanie do Dyrektora Białogardzkiego 

Zarządu Nieruchomości na co przeznaczy 50.000 złotych i co zakupi.  

 Odpowiedzi udzielił Andrzej Nowak Dyrektor Białogardzkiego Zarządu 

Nieruchomości informując, że kwota zostanie przeznaczona na bieżące 

utrzymanie zieleni miejskiej. Rozszerzony został zakres rzeczowy robót. Miasto 

przejęło utrzymanie dróg powiatowych. Zakład zajmuje się likwidacją dzikich 

wysypisk, przygotowaniem nieruchomości miejskich do sprzedaży. 

 Radny Jerzy Harłacz poinformował, iż nie otrzymał merytorycznej 

odpowiedzi w sprawie zwiększenia opłat za dzierżawę budynku przy 

ul. Grunwaldzkiej, w której obecnie mieści się Prywatne Forum Edukacyjne 

„Scholar” . 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu, informując iż dokonana została 

wycena tego obiektu i przystąpimy do negocjacji ze spółką Scholar.   

 Ponadto radny składał interpelacje w sprawie inwentaryzacji 

niezamieszkalnych lokali komunalnych.  

  Odpowiedzi udzielił Burmistrz Białogardu informując, że mieszkanie do 

remontu podawane są do publicznej wiadomości. Ponadto docierają do 

Burmistrza opinie mieszkańców o pustostanach. Niejednokrotnie są to lokale 

mające najemców czasowo nieobecnych w mieście. Nie ma prawnej możliwości 

zmiany tej sytuacji.  

   Radna Emilia Bury skierowała pytanie w sprawie meczu organizowanego 

w dniu 25 mają na nowo wyremontowanym stadionie. Mecz został określony 

został jako mecz podwyższonego ryzyka, bez udziału kibiców. Czy zakaz wejścia 

na mecz mają kibice?  

 Burmistrz Białogardu poinformował, iż wszelkie mecze traktowane będą 

przez policję jako imprezy masowe. Ponadto Komenda Powiatowa Policji wydała 

negatywne opinie na dwa najbliższe mecze.  

 Radna Emilia Bury podziękowała za zagospodarowania lasku przy ulicy 

Kołobrzeskiej.  

 Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnej informując o umieszczeniu 

w lasku koszy na śmieci a w najbliższej przyszłości ławeczek.  

 Radna Emila Bury poinformowała iż nie otrzymała odpowiedzi na temat 

planu remontu ulic żużlowych i czy przy wyjeździe z ulicy Obryckiego zostaną 

położone płyty. 
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 W sprawie remontu ulicy Obryckiego Burmistrz Białogardu poinformował 

o konieczności ujęcia wydatku w planie budżetowym i poddanie wniosku pod 

głosowanie radnym. 

 Radny Kamil Sęk składa interpelację o uregulowanie koron kilku drzew 

przy ulicy Dąbrowszczaków. 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz informując, iż trwają prace nad spisaniem 

wszystkich gatunków drzew w Białogardzie i oceny stanu ich zdrowia, celem 

wykonania stosownych prac jesienią. Zwraca się z prośbą do radnego 

o wskazanie konkretnych drzew. 

Radny Kamil Sęk składa podziękowania za uregulowanie nawierzchni na 

ulicy Asnyka oraz zwraca się z prośbą o umieszczenie śmietników na ulicy 

Ludowej. 

 Burmistrz poinformował, że kosze na śmieci zostaną zakupione. 

 Radny Stefan Purol zwraca się z prośbą o wzmocnienie służb podczas 

trwania imprez masowych na placu Stanisława Wyspiańskiego. Ponadto zwraca 

się z prośbą o zainstalowanie progu zwalniającego na ulicy Asnyka i poszerzenie 

szerokości wjazdu na ulicę. 

  Burmistrz poinformował radnego, iż imprezy są zabezpieczone. Na 

imprezach mieszkańcy mają możliwość swobodnego korzystania z ustawionych 

toalet. 

 Radny Daniel Glinka poinformował Burmistrza o obudowanej polbrukiem  

i umieszczonej na środku chodnika skrzynce energetycznej przy ulicy 

Krakowskiej 46.  

 Burmistrz poinformował radnego, iż dokonana oględzin miejsca.   

Radny Grzegorz Rudzik skierował pytanie w sprawie inwestycji 

wielofunkcyjnego boiska przy Szkole Podstawie Nr 5.  

 Ponadto chciałby uzyskać informację na temat wniosku o dofinansowanie 

budowy boiska na ulicy Olimpijczyków w ramach projektu „Orlik 2012” . 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz informując, iż dokumentacja jest na budowę 

boiska przy SP Nr 5 jest przygotowana, jednakże minister sportu nie ogłosił 

naboru na boiska wielofunkcyjne.  

Natomiast budowa boiska w ramach projektu „Orlik 2012” będzie dotyczył 

tylko tych gmin, które takiego boiska jeszcze nie mają. 

 Radny Grzegorz Rudzik poruszył kwestię utwardzenia dróg dojazdu do  

nowo powstałych osiedli domków jednorodzinnych przy ulicy Olimpijczyków oraz 

przy ul. J. Sidły. 
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 Burmistrz Białogardu poinformował, że dokonywane zostanie uzbrojenie 

wskazanych nieruchomości. Po dokonaniu inwestycji drogi zostaną 

uporządkowane. 

 Radny Maciej Danowski skierował pytanie w sprawie projektu budowy 

ścieżek rowerowych, umieszczenie tablicy informacyjnej na wiadukcie, zrobienia 

przejścia dla pieszych z bloków Nadleśnictwa Białogard przy ulicy Koszalińskiej 

do osiedla przy ulicy Kołobrzeskiej. Ponadto radny zwrócił się z zapytaniem czy 

istnieje możliwość, aby część środków finansowych w ramach profilaktyki 

przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii przekazać placówkom oświatowym. 

 Burmistrz poinformował, iż analizowana i przygotowana jest dokumentacja 

nieruchomości przejętych od kolei państwowych, jako najlepszych terenów do 

utworzenia ścieżek rowerowych. 

 Kwestia umieszczenia tablicy na wiadukcie i przejścia dla pieszych zostanie 

zgłoszona do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

  Radny Andrzej Siwek zwrócił uwagę na brak na stronie Miasta niektórych 

zarządzeń Burmistrza. Ponadto zwrócił uwagę na brak odpowiedzi na interpelację 

w sprawie udzielenia miejsca i terminu udostępnienia materiałów Miejskiej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w szczególności chodzi 

o dokumenty dotyczące szkoleń członków Komisji. 

Burmistrz Białogardu poinformował o pracach związanych ze zmianą strony 

internetowej Miasta i o zmianie regulaminu organizacyjnego Miasta.  

Ponadto poinformował radnego, iż wszyscy naczelnicy zostaną zobowiązani 

do bieżącego sprawdzania zamieszczanych na stronie internetowej oraz 

w Biuletynie Informacji Publicznej informacji. 

Natomiast w sprawie dokumentów dotyczących szkoleń członków Komisji 

zostanie to sprawdzone. 

 Radny Andrzej Siwek chciałyby uzyskać odpowiedź od Prezes RWiK 

w sprawie wzrostu płac za lata 2008-2010 o kwotę 276.000 złotych większą od 

zaplanowanej.  

 Odpowiedzi udzieliła Marianna Przychodni Prezes Regionalnych 

Wodociągów i Kanalizacji wyjaśniając, iż na planowane wygrodzenia oraz i na 

poniesione koszty wynagrodzeń wpływ ma wiele czynników. Od momentu 

powstania w 2006 roku spółka przechodzi ciągłe zmiany oraganizacyjne, skąd też 

ilość osób pracujących w poszczególnych latach zmienia się. Ponadto spółka 

zatrudnia pracowników interwencyjnych i występują nadgodziny.  

W skład wynagrodzeń wchodzą nagrody jubileuszowe i liczba 

w poszczególnych latach wypłat tych nagród jest różna.  Są to zmienne których 

nie można porównać  w poszczególnych latach.  
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 Radny Andrzej Siwek zwrócił się z prośbą o zestawienie średniego  

zatrudnienia i średniej płacy w RWIK za ostatnie pięć lat. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu poinformował o terminie 

kolejnej sesji w czerwcu – sesji absolutoryjnej i zwrócił się do przewodniczących 

komisji o ujęcie planie pracy rady i przeanalizowanie dokumentów dotyczących 

realizacji budżetu i realizacji planu finansowego na 2010 roiku  

 

 

Ad 8  Zamknięcie Sesji.     

Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 1605 Józef Leszczyk Przewodniczący 

Rady Miejskiej Białogardu wypowiada formułę: „Zamykam  obrady VII  Sesji 

Rady Miejskiej Białogardu”. 

 

Protokołowała Joanna Kamińska  

 


